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G Y M P E Ľ K O 

   

VEDOMOSTNÉ SÚŤAŽE STUŽKOVÁ PREDMETOVÉ OLYMPIÁDY 

 

  KONČÍ SA ROK 2019 
     ČÍM  ŽIJE ŠKOLA V POSLEDNOM MESIACI ROKA 2019 

 

Ani sme sa nenazdali a štvrtina školského roku je už 

minulosťou. Škola je v plnom prúde, vysvetľuje sa, 

objavuje, báda, vyrába, skúša, opravuje, sem-tam 

i ulieva – všetky spomínané činnosti neoddeliteľne 

patria k životu žiakov i učiteľov.  Posledné týždne patrili 

aj množstvu súťaží. Za všetky spomenieme najmä 

predmetové olympiády, víťazi ktorých nás budú 

reprezentovať v školských alebo regionálnych kolách. 

Všetkým prajeme mnoho úspechov. 

Všetky bystré hlavičky sa mohli zapojiť do 

celoškolských súťaží prírodovedného, matematického 

zamerania alebo súťaží zameraných na zistenie 

všeobecného rozhľadu. Ponuka bola bohatá.  Úlohy 

súťaže Expert riešilo 125 našich žiakov. Pre úplnosť 

pripomíname, že Expert geniality show je vedomostná 

súťaž pre žiakov 5. – 9. ročníka ZŠ a všetkých typov 

stredných škôl. Je výnimočná z niekoľkých dôvodov.  

Žiaci súťažia v dvoch súťažných témach ktoré si vyberú zo šiestich. Témy zahŕňajú angličtinu, dejepis, geografiu, občiansku náuku, fyziku, 

biológiu, chémiu, astronómiu, logiku, šport a všeobecný prehľad. Pre malých počtárov bola určená Pytagoriáda. Starší žiaci sa popasovali so 

zadaniami v Matematickej internetovej olympiáde a v informatickej súťaži I-Bobor. 

 
  

Dňa 22. novembra 2019 sa uskutočnila na 

našej škole medzinárodná matematicko-

fyzikálna súťaž pre 4-členné tímy žiakov 2. 

stupňa ZŠ a osemročných gymnázií JUNIOR 

NÁBOJ. Našim kvartánom sa podarilo vyhrať, 

dobrá bola aj tercia. Blahoželáme! 

Žiaci v rámci projektu IT akadémie 

pokračovali v  zaujímavých aktivitách 

v rôznych oblastiach – za všetky spomeňme 

Veda v meste, Poskladaj si svoju kostru, Ako 

rastú listy. 

Tretiaci a štvrtáci sa v rámci projektu 

Euroscola zúčastnili v Štrasburgu zasadania 

mladých z 21 krajín Európskej únie. Naši žiaci 

zastupovali našu Slovenskú republiku a boli na 

to veľmi hrdí. Na fotografii Viktória a Simona 

predstavujú našu školu všetkým účastníkom. 

  

http://www.sutazexpert.sk/
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POSTOJ CHVÍĽA, SI TAKÁ KRÁSNA, POVEDAL SI VTEDY NEJEDEN Z NÁS 
 

           Pripravili sme pre vás dve pohľadnice  z našich stužkových slávností, ktoré boli pre nás tie najkrajšie na svete, pretože boli – naše. 

ZELENÁ JE NÁDEJ 
 

DVE SPOMIENKY NA DVA KRÁSNE VEČERY 

Stužková slávnosť- mnoho sa o nej hovorí, veľa očakáva, samotné 

prípravy zapĺňajú myseľ už každého poctivého tretiaka a prebehnú skôr 

ako dievčatá stihnú schudnúť do šiat- no keď príde na lámanie chleba, ten 

jeden vyvolený večer uplynie rýchlosťou akou letela fľaša alkoholu na 

dlážku vo vestibule hotela Ďumbier 15.11.2019  na stužkovej slávnosti 

triedy 4.A. 

Dňa 22. novembra 2019 sa konala stužková slávnosť študentov  

IV.B triedy. Akcia prebiehala v príjemnom prostredí hotela Ďumbier 

v Brezne. Všetci pozvaní učitelia, rodinní príslušníci a kamaráti prišli 

pozrieť budúcich maturantov. Študenti plní očakávania stáli pred 

dverami do sály. Dievčatá v spoločenských šatách a chlapci 

v elegantných oblekoch. 

 

Bol to ale v skutku čarovný 

večer plný symboliky, 

úsmevov, smiechu, slov vďaky 

a samozrejme aj sĺz. Každý, 

kto sa aspoň trošičku zamyslí 

nad zelenou stužkou, ktorá nás 

začala od toho momentu 

zdobiť, musí uznať, že život 

maturanta je neľahký. 

Bol to vskutku čarovný večer plný symboliky, 

úsmevov, slov vďaky a samozrejme aj sĺz, čo sa 

zaligotali na našich tvárach 

Stužková slávnosť začala 

slávnostným nástupom budúcich 

maturantov. Počas oficiálnej časti 

sme si vypočuli veľmi dojímavé 

prejavy. Prihovorili sa nám 

študenti, rodičia, ako aj pani 

triedna učiteľka a pán riaditeľ.  

Ktosi povedal, že vstupujeme do sveta dospelých- otvárajú sa nám 

neobmedzené možnosti, tajomné zákutia, ale aj akosi nenápadne ku nám 

pricupkala zodpovednosť. Na stužkovej sme jej len odmávali a dúfali, že 

sa nám snáď ukáže inokedy, pretože my sme mali niečo iné, dôležitejšie, 

na práci- program a polnočný súd. Momentov na pobavenie nechýbalo-

tradičné labutie jazero, hriešny tanec či kvíz oteckov, v ktorom sme sa 

presvedčili, že ani naši vlastní otcovia netušia, aké sú naše nepovinné 

maturitné predmety. 

Chvíle rozcítenia našich rodičov prišli s nástupom Lady Gagy 

a Bredleyho Coopra a ich Shallow, v podaní našich talentovaných 

spolužiakov. Nádherný kultúrny zážitok zavŕšil únos našej pani triednej 

profesorky a donútenie podpísať testament, v ktorom sľúbila napríklad 

bezstarostné maturity pre nás všetkých bez našej účasti, za čo sme všetci 

nesmierne vďační.  

Zo srdiečka ďakujeme všetkým, ktorí nás poctili svojou účasťou 

a urobili z našej stužkovej  nezabudnuteľnú.  

 

O svoje pocity sa podelila s nami A. Príbojová zo 4.A a  

Ľ.Švantner zo 4.B triedy. 

 

Našim maturantom prajeme veľa chuti do učenia a úspešné vykročenie 

do sveta dospelých. 

Študentom všetci rečníci popriali veľa úspechov pri maturitných 

skúškach, rodičom poďakovali za výchovu detí a pedagogickému zboru 

za trpezlivosť a odovzdané vedomosti. Chvíle radosti, ale i smútku 

zároveň prežíval v tom okamihu nejeden rodič. 

Najočakávanejšou časťou večera bol pestrý kultúrny program. Študenti 

vystúpili so svojím predstavením, ktoré si vopred dlho nacvičovali. 

Zaujímavé čísla nám vyčarili úsmev na tvári. Spoločenské tance, 

folklórne predstavenie, kvíz pre rodičov, hriešny tanec – to všetko sme 

mohli zažiť na stužkovej slávnosti. Výbuchy smiechu boli dôkazom 

toho, že sa program skutočne vydaril.   

O polnočné prekvapenie sa postarala folklórna skupina zo Šumiaca. 

Voľná zábava pokračovala až do skorého rána a nikto si neželal, aby 

skončila. K slávnostnej atmosfére prispela aj dobrá hudba, vynikajúce 

jedlo a krásne vyzdobená miestnosť.  

Stužková slávnosť bola nezabudnuteľnou udalosťou pre každého 

z nás. Bola plná emócií, radosti a zábavy. V pamätiach nám zostanú 

nádherné zážitky, na ktoré budeme spomínať počas celého života. 

Ďakujeme všetkým zúčastneným, ktorí prijali pozvanie na našu 

stužkovú slávnosť a poctili nás svojou prítomnosťou. Veľmi si vážime, 

že ste prežili túto vzácnu chvíľu spolu s nami.  
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V EURÓPSKOM 

PARLAMENTE 
5. decembra 2019 24 našich tretiakov a štvrtákov, 

úspešných riešiteľov projektu EUROSCOLA, vystúpilo 

z autobusu a ešte za tmy prešlo bezpečnostnou kontrolou 

pred vstupom do budovy Európskeho parlamentu 

v Štrasburgu. 

 

 
 

 

Pred nami bol deň, keď sa staneme na niekoľko hodín 

europoslancami a budeme sa snažiť riešiť problémy 

každodenného života. Už doma sme sa na tento deň 

starostlivo pripravovali – rozdelili sme sa do šiestich 

pracovných skupín – Životné prostredie a energia z 

obnoviteľných zdrojov, Bezpečnosť a ľudské práva, 

Mladí ľudia a závislosť, Budúcnosť Európy, Migrácia 

a integrácia a Zamestnanosť mladých ľudí. 

O jednotlivých témach sme sa vzdelávali  v angličtine. 

Počas Dňa mladých v Europarlamente platí zásada, že 

nikto nehovorí materinským jazykom. A tak sa každý 

snaží vyjadrovať, ako mu sily a vedomosti dovoľujú. 

Treba priznať, že zo začiatku nám strach zväzoval jazyk, 

ale potom nám to začalo ísť čím ďalej, tým lepšie. 

Hrdosťou nás naplnilo vedomie, že sme reprezentovali 

nielen našu školu, mesto a región, ale aj našu Slovenskú 

republiku. 

Boli sme hrdí , keď sa na obrovských veľkoplošných 

obrazovkách v známej zasadacej sály Hemicycle objavili 

fotografie školy, nášho mesta s okolitou krásnou prírodou 

v jesennom šate a naše dve zástupkyne predstavili celému 

plénu našu školu i región. 

V jednotlivých pracovných  skupinách sme potom 

diskutovali o problémoch, a snažili sme sa nájsť riešenia.  

Potom sme o nich ako  poslanci aj hlasovali. 

Zhodli sme sa  jednohlasne, že ak chce europoslanec 

svoju prácu robiť poctivo, vôbec to nie je jednoduché, ba 

práve naopak, je to poriadna drina. Skonštatovali sme, že 

radšej si vyberieme nejakú ľahšiu životnú cestu. Možno 

sa vám to zdá neuveriteľné, ale je to tak. 😊 

Našu Marianku ocenili za kompozíciu najlepšej 

fotografie počas pracovného dňa a dostala aj krásnu 

knihu o Európskom parlamente. 

Veľmi unavení z celého pracovného dňa, ale plní 

dojmov sme sa už za tmy lúčili s krásnymi priestormi 

Európskeho parlamentu ako úplne presvedčení, priam 

zarytí eurooptimisti. Toto naše presvedčenie si určite 

nenecháme pre seba a na tento deň budeme dlho 

spomínať. 

A ečte večerná prechádzka Vianočnými trhmi 

v  Štrasburgu, krásne osvetlená gotická katedrála, 

nezvyčajný poriadok a pokoj medzi množstvom stánkov 

a potom už len usalašiť sa v autobuse na ceste domov. Au 

revoir, Strasbourg.                    3.A,4.A,3.B 

 

 
VIANOČNÁ AKADÉMIA 

Vianoce klopú na dvere a s nimi 
prichádza aj naša Vianočná akadémia 
na ktorú sme sa všetci tak tešili. Tento 
rok bola o čosi výnimočnejšia, pretože 
sme slávili jubilejné 15. výročie od jej 
založenia. Tak ako každý rok ani teraz 
nechýbalo oceňovanie najlepších 
žiakov na škole. Pán riaditeľ a pani 
zástupkyňa odovzdali ocenenia za 
reprezentáciu školy . Potom nasledoval 
pestrý program ktorý si pripravili naši 
spolužiaci. O naštartovanie dobrej 
nálady sa so svojou piesňou postarali 
štvrtáci Peter a Šimon. Hneď nato ich 
na javisku vystriedal ďalší spievajúci 
gymnazista Peter  z kvarty. Hudobným 
číslom, však nebol ešte koniec - 
vianočnú náladu nám donieslo aj 
hudobné trio zo 4.A, 4.B a kvinty hrou 
na klavír, kontrabas a kachon. Naše 
bránice nám pošteklili humornou 
scénkou  Priatelia  z kvinty. Aká by to 
bola akadémia bez tanca ? O ten sa 
postarali štvrtáci Frederik  a Andrej  . A 
aby boli zastúpené všetky žánre, svoj 
priestor dostala aj ľudová hudba ktorej 
súčasťou bola Bronislava, Kristína Na, 
Veronika, Róbert a Jakub. Na píšťalke 
spolu s nimi hral aj náš pán profesor 
Babic. Pripravili si pre nás piesne z 
Horehronia. Bodkou na záver boli 
príjemné vianočné piesne v podaní 
žiakov z primy.  

Celým programom nás sprevádzali 
Milka z kvinty a tretiačka Bibka. Chcela 
by som sa všetkým poďakovať za 
prípravu a pomoc pri akadémii ale 
hlavne chcem poďakovať účinkujúcim, 
pretože bez nich by táto slávnosť 
nemala to vianočné čaro. 

 
Aby som nezabudla, ďakujem aj 

pánu riaditeľovi za deň voľna navyše. 
Zíde sa pri upratovaní, pečení 
a pomáhaní rodičom. 

 
A ešte jeden návrh na záver :  

Dajme si novoročný záväzok, že o rok 
bude mať každá trieda najmenej jedno 
kvalitné číslo, ktoré všetkých presvedčí, 
akí sme šikovní, nadaní, talentovaní 
a pracovití. 
                            Kristína  Gandžalová 

Počas týchto predvianočných 

dní sa pod vedením triedy sexta 

organizoval neobyčajný bazár 

s oblečením. Cieľom tohto bazáru 

bolo vyzbierať od študentov i 

učiteľov oblečenie, ktoré už sami 

nenosia a môžu poslúžiť niekomu 

inému. Týmto bazárom sa všetci 

aktívne zapojili do projektu Zelená 

Škola, aby  znížili množstvo 

odpadu, podporili tým  ekologické 

myslenie a zároveň pomohli 

dobrej veci. Vyzbierané oblečenie 

sa ponúkalo žiakom za 

symbolickú cenu. Hlavným 

cieľom tejto akcie  bolo,  aby sa 

oblečenie dostalo do Detského 

domova vo Valaskej a vyzbieraná 

suma  sa použila na kúpu darčekov 

pre malého Martinka z Hronca.  

Veľká vďaka patrí všetkým, 

ktorí sa pre dobrú vec dokázali 

zrieknuť možno obľúbeného 

kúska svojho oblečenia, všetkým 

kupujúcim i sextánom, ktorí 

ukázali, že majú dobré srdiečka. 

 Ďakujeme aj našim 

vyučujúcim, ktorí uvarili čas 

z byliniek z našej školskej 

záhrady. 

               Miška Nomilnerová   

 

Zástupcovia našej školy 

prezentovali našu Cestu zmeny od 

asfaltu k zeleni učiteľom vo Zvolene. 
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STRETNUTIE S MNÍCHMI Z KLÁŠTORA SHAOLIN 

ROZHOVOR S MARIÁNOM LAŠŠÁKOM 

               

Druhý novembrový štvrtok sa do našej 

školy vrátil náš bývalý žiak pán Marián 

Laššák spolu s troma mníchmi 

z legendárneho kláštora Shaolin. 90 

šťastlivcov z radov žiakov sa s nimi aktívne 

a nadšene zapojilo do cvičenia. 

 

Vlaďka Balohová položila nášmu 

vzácnemu hosťovi niekoľkor otázok. 

 

Kedy ste sa prvý raz stretli s východnou 

kultúrou? 

Dostal som sa k nej už ako dieťa cez kung-fu 

filmy. (smiech). 

Ako vám poznanie kultúry a jazyka 

zmenilo váš život? 

Zásadne. Vďaka nej a aj jazyku som mal 

možnosť navštíviť také miesta, na ktoré by 

som sa za iných okolností nemohol dostať. 

Ako ste sa začali učiť čínštinu?  

Pod lavicou na gymnáziu (smiech). V 

treťom ročníku som mal možnosť ísť do 

Číny na kratší výmenný pobyt, vďaka 

čomu som sa začal učiť tento jazyk. 

 Čo môže nám, mladým ľuďom na 

Slovensku, priniesť poznanie tejto kultúry? 

V prvom rade, dnešná spoločnosť 

prechádza morálnou krízou. Hodnoty 

vyznávané našimi predkami už dnes pre 

nás nie sú podstatné. Nastal rýchlejší 

spôsob života a medziľudské vzťahy 

značne ochladli. Cez toto cvičenie a 

poznanie zenovej kultúry človek dokáže 

posilniť svoje zdravie, čo ovplyvní aj jeho 

duševné naladenie. Človek dokáže zvládať 

aj negatívne emócie, stres. Tým pádom sa 

zlepšia aj medziľudské vzťahy a zmení sa 

celkové vyžarovanie spoločnosti. 

. Tým, že dokážeme zmeniť seba, 

dokážeme zmeniť aj celú spoločnosť.  

Mám ešte otázku k šaolinskej medicíne. 

Aká je? Ako prebieha diagnostika?  

Táto medicína čerpá poznatky z rôznych 

oblastí. Prijala tradičnú čínsku medicínu, 

prvky zo západnej a aj ezoterické prvky. Je o 

tom, že my naučíme človeka ako sa má sám 

vyliečiť a dokážeme odporučiť najlepší 

možný spôsob života, aby si udržal zdravie 

čo najdlhšie.  

Môžu sa do kláštora prijímať aj ženy? 

Áno, sú aj mníšky.  

Čoho sa museli vzdať pri prijatí tohto 

života?  

Ničoho, tento život im naopak veľa dal. 

Museli sa vzdať jedine starostí (smiech). 

Veľmi pekne vám ďakujeme za rozhovor 

i vašu návštevu. 

NIEKOĽKO ZAUJÍMAVOSTÍ O ŠAOLINSKOM KLÁŠTORE 

Do kláštora môžu vstupovať deti od piatich rokov, ja som doň vstúpil, 

keď som mal osem. Roky som trénoval a ako 25-ročný som sa stal 

učiteľom. Kung fu je veľmi ťažké pre žiakov aj učiteľov. Každý deň 

vstávame o 5:00 a do 6:30 cvičíme. Nasledujú raňajky a o 8:00 sa začína 

vyučovanie, ktoré je podobné ako u vás v škole. Po obede tri až štyri 

hodiny trénujeme kung fu. Keď učiteľ zbadá, že niektorý žiak má v niečom 

medzery, dostane hodinu a pol doučovania. Denný režim sa končí 

spánkom o 9:30,“ popísal šaolinský tréner. 

Mladí chlapci sa mníchmi stávajú, keď prídu do kláštora a prejdú 

skúškou, za nič neplatia. Ďalšie skúšky potom musia absolvovať každý rok 

a otestovať sa, či zvládli lekcie počas roka. Ak sa im to nepodarí, ročník si 

musia zopakovať podobne ako v škole. Naučiť sa šaolinské kung fu je také 

ťažké, že mnohí žiaci to vzdajú. Okrem striktného režimu majú aj 

špeciálny jedálniček. Mnísi, ktorí sa venujú bojovému umeniu, jedia aj 

mäso, ostatní sa stravujú vegetariánsky 

Už pred stovkami rokov čínski panovníci zistili, že kung fu je skvelé 

pre obranu ich krajiny, nikdy však nemôže slúžiť pre útok. 

Najfascinujúcejšie na tom je, že za celých 1 500 rokov sa vôbec 

nezmenilo a návšteva šaolinského kláštora je tak  ako okno v čase. 

Bežný človek sa tam však len tak ľahko nedostane.  
Jedným z faktorov, ktoré vo veľkej miere prispeli ku komerčnému 

úspechu kláštora, sú aj desiatky filmov, ktoré boli o tomto legendárnom 

mieste natočené a ktoré dopomohli k jeho celosvetovej popularite.  

Bojové umenie súčasných šaolinských žiakov a majstrov za tým 

filmovým v ničom nezaostáva a vidieť tréning či vystúpenie týchto 

žiakov je naozaj zaujímavým zážitkom. 

. Napriek tomu, že žijeme v 21. storočí, mobily a podobné 

technológie sú v kláštore zakázané. ☹☹☹ 

Šaolinský kláštor je postavený v údolí pod posvätnou horou Song Shan.D ejiny šaolinského kláštora siahajú až do piateho storočia nášho 

letopočtu, keď ho pre majstra menom Batuo dal postaviť čínsky cisár Siao-Wen. Najlegendárnejším mníchom kláštora sa však nakoniec nestal jeho 

zakladateľ a prvý opát, ale mních menom Damo, ktorý prišiel do kláštora asi tridsať rokov po jeho založení. Dama spočiatku do kláštora nevpustili, 

a tak v neďalekej jaskyni dlhých deväť rokov meditoval, aby sa sám zdokonalil, upokojil svoju myseľ, a aby dokázal svoje schopnosti. Úľavou počas 

dlhých hodín meditácií sa mu stali cviky, pri ktorých napodobňoval prirodzené pohyby zvierat. Keď nakoniec po rokoch meditácií vošiel do 

samotného kláštora, našiel podľa legendy tunajších mníchov v úbohom fyzickom stave a ešte horšej kondícii, a tak ich v záujme zlepšenia začal 

odpozorované cviky učiť. Práve z týchto pohybov sa v priebehu stáročí vyvinulo legendárne bojové umenie, ktoré však v sebe nezahŕňalo len fyzickú 

stránku, ale v rovnakej miere ju spájalo aj so stránkou duchovnou. (spracované podľa dromedar.zoznam.sk) 
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DIGITÁLNY  O  B Č A  S N Í K  

 

 

Na záver tohto predvianočného čísla vám chceme poďakovať za priazeň, zároveň vás všetkých poprosiť o spoluprácu a návrhy. Aj vy ste 

redaktormi nášho Gympeľka a od vás záleží, o čom bude to budúce číslo. 

 

Lúčime sa s vami v tomto roku pohľadom na vianočný stromček 

v parížskych Les Halles tak, ako ho videli tretiaci a štvrtáci na 

exkurzii v Paríži. 

Prajeme vám všetkým pokojné prežitie vianočných sviatkov, 

rodinnú pohodu, pokoj v duši a splnenie všetkých prianí. 

 

Prajeme všetkým krásne 

Vianoce a šťasné vykročenie  

do Nového roku  2020 

 

 

 
 
         A úplne na záver 2 x ukradnuté z nástenky       

                                                                                                                              nesmrteľných  múdrostí v 3.B 

 

                                                                                                       Nad pálenkou ešte nikto nevyhral, ale Handeľci   

                                                                                                                          s ňou remizovali. 

 

                                                                                                       Buď dobrý človek, inak pôjdeš do pekla a budeš sa             

                                                                                                                     tam učiť matematiku po nemecky. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


